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Creix la taxa d’escolarització 
de 0 a 5 anys al Baix Llobregat
Passa del 63,8% al 67,7% entre els cursos 2020-21 i 2021-22 i se situa 2,6 punts

L'Observatori Comarcal del 
Baix Llobregat ha publi-
cat una nota sobre la taxa 

d’escolarització infantil en el 
curs escolar 2021-2022 amb 
l’objectiu de veure quin és el 
nivell d’escolarització de la 
franja d’edat de 0 a 5 anys al 
Baix Llobregat. Després de la 
superació dels moments més 
crítics de la pandèmia, tant 
les famílies com els centres 
educatius han anat tornant 
progressivament a la norma-
litat. La taxa d’escolarització 
d’educació infantil, que posa 
en relació el nombre d’infants 
matriculats sobre el nombre 
d’infants residents d’entre 0 i 
5 anys, ha crescut respecte als 
nivells assolits durant la pan-
dèmia, tot i mantenir-se per 
sota del que es trobava abans. 
La taxa d’escolarització 0-5 
passa del 63,8% al 67,7% entre 
els cursos 2020-21 i 2021-22 i 
se situa 2,6 punts per sota del 
que es trobava al curs 2019-
2020. L’indicador convergeix 
així amb la mitjana catalana, 
també situada en el 67,7%.

Altres dades
Entre el grup d’edats més pri-
merenques (0-2 anys), hi ha 
un menor nombre d’infants 
d’entre 0 i 2 anys sumat a 
un marcat increment de 
l’alumnat matriculat ha supo-

sat un fort creixement de la 
taxa d’escolarització d’aquesta 
franja d’edat, que durant el da-
rrer curs ha passat del 33,4% al 
42,1%, el nivell més alt del que 
es té registre. Per contra, un 
nou descens dels infants ma-
triculats d’entre 3 i 5 anys ha fet 

que la taxa d’escolarització 
de la franja 3-5 baixés fins 
al 88,1%, la xifra més baixa 
de la sèrie de dades. En to-
tal, en la darrera dècada la 
comarca ha registrat una 
disminució de més de 16 
mil infants d’entre 0 i 5 anys.

Foto: Arxiu

La comissaria de Sant Just és 
referència d’una exposició virtual

La presidenta de la Diputació de Barcelona, Núria 
Marín, va presentar recentment l’exposició virtual 
“Endreçar la vila i tenir cura de la població. Passat, 

present i futur de les policies locals i la guàrdia urbana”, 
sobre la policia local de la província de Barcelona, 
que permet explicar els orígens, les tasques, els valors 
i el futur d'aquests agents de seguretat. La sala de 
comunicacions de la comissaria de Sant Just Desvern, on 
hi ha la tecnologia més avançada de la policia local, és un 
dels llocs de referència de l’exposició virtual que explica 
el paper de les policies locals d’una forma interactiva.

Una exposició itinerant plasma 
l’evolució de Sant Joan Despí

L'Ajuntament de Sant Joan Despí ha iniciat el 
programa Passat, present i futur, un conjunt 
d'activitats que serveixen per repassar l'evolució 

històrica de la ciutat des de la recuperació de 
la democràcia i la constitució dels ajuntaments 
democràtics, l'any 1979, fins a l'actualitat. L'activitat 
central del programa és una exposició itinerant que 
visita tots els barris de la ciutat i que va inaugurar-
se a la plaça de Mercè Rodoreda. L'exposició Passat, 
present i futur de Sant Joan Despí està instal·lada en un 
mòdul que, en la seva part exterior, recull algunes de les fites 
que han representat canvis molt significatius per a la ciutat.

El Prat homenatja l'alcalde   
afusellat pel franquisme

El Prat de Llobregat compta amb una llamborda 
dedicada a Lluís Serra i Giribert, alcalde del municipi 
durant la II República pel PSUC que va ser afusellat 

per la dictadura franquista. El passat 16 de setembre 
es va descobrir aquesta llamborda a la plaça de la Vila 
del municipi baixllobregatí, una iniciativa que ha estat 
possible gràcies a l'Associació Memòria de Mallorca, entitat 
capdavantera a l'hora de crear pedres de la memòria 
en record de les víctimes de la Dictadura franquista i 
denunciar la seva connivència amb el règim nazi.

El Baix Llobregat participa en 
el 6è 'Benvinguts a Pagès'

El cap de setmana de l’1 i 2 d’octubre, torna 
Benvinguts a Pagès, una fira on les explotacions 
agràries accedeixen a través de la Xarxa Productes 

de la Terra. Una nova oportunitat per redescobrir el món 
de la pagesia, trepitjar el territori, conèixer l’origen dels 
productes alimentaris que consumim cada dia, tastar 
les elaboracions dels productors participants i omplir 
el rebost amb productes de proximitat. Enguany, el 
Baix Llobregat participa a Benvinguts a Pagès amb una 
interessant oferta d’explotacions agràries. 

Premi escolar a Sant Boi
La Generalitat de Catalunya ha guardonat un projecte 
innovador per a la resolució pacífica de conflictes

Un projecte de 
l'Ajuntament de Sant Boi 
de Llobregat ha guanyat 

el Premi ADR Justícia 2022 a 
la millor iniciativa d'una admi-
nistració pública en matèria 
de mediació o altres mètodes 
de resolució de conflictes de 
manera pacífica i dialogada. El 
projecte guanyador ('Irrupció 
restaurativa: creació d'aules 
immunològiques davant el 
bullying') facilita a la comuni-

tat escolar eines per abordar 
els conflictes abans, durant 
i després que es produeixin. 
Hi col·laboren en aquesta ini-
ciativa el Servei Municipal de 
Mediació i Restauració Comu-
nitària del consistori, la Policia 
Local i els Mossos d'Esquadra. 
L'acte de lliurament dels guar-
dons tindrà lloc el pròxim mes 
de gener. El Departament de 
Justícia de la Generalitat de 
Catalunya va crear els Premis 

ADR l'any 2017 amb l'objectiu 
d'estimular en la pràctica la 
millora de la resolució alter-
nativa de conflictes i disputes. 
Anualment, els guardons re-
coneixen les millors iniciatives 
impulsades tant des del sector 
públic com des del sector pri-
vat, així com tesis doctorals, 
treballs de recerca, publica-
cions acadèmiques i accions 
comunicatives sobre aquesta 
mateixa temàtica. El municipi 

ha estat històricament un 
municipi pioner a Catalunya 
en matèria de mediació co-
munitària i en l'aplicació de 
mesures alternatives a la san-
ció com a eina reparadora. El 
projecte 'Irrupció restaurati-
va' ja va obtenir l'any 2021 el 
premi a la millor iniciativa de 
la promoció de la convivèn-
cia escolar (per a municipis 
de més de 20.000 habitants) 
concedit pel Ministerio de 
Educación y FP i la FEMP. A 
més, aquest projecte for-
ma part del Banc de Bones 
Pràctiques dels Governs 
Locals de la Federació de 
Municipis de Catalunya i la 
Fundació Carles Pi i Sunyer.
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L’Ajuntament de Sant Boi s'adhereix 
al nou programa estatal VioPet
El servei de cura i protecció de mascotes facilitarà l'acollida temporal dels animals 
que conviuen amb dones que pateixen maltractament de violència masclista

El Ple municipal de Sant 
Boi de Llobregat va 
aprovar a finals de juliol, 

per unanimitat, l'adhesió de 
l'Ajuntament al programa 
estatal VioPet, que facili-
ta l'acollida temporal dels 
animals que conviuen amb 
dones víctimes de violèn-
cia masclista. Moltes dones 
víctimes de violència con-
viuen amb mascotes i sovint 
aquests animals són també 
objecte d'agressions. A més, 
el vincle emocional amb la 
mascota tendeix a retardar 
l'abandonament de la llar 
per part de moltes dones 
maltractades. Amb la mo-
ció aprovada al seu plenari, 
l'Ajuntament es compromet 
formalment a atendre amb 
especial cura aquestes cir-

cumstàncies en els proto-
cols d'actuació dels Serveis 
Socials Municipals. De fet, 
l'activació del servei de cura 
i protecció de mascotes és 
un dels recursos que ja for-
men part del Circuit munici-
pal d'atenció a les víctimes 
de violència masclista.

Dues actuacions
La moció afirma que es 
destinaran dues places del 
Refugi Municipal d'Animals 
de Companyia (RMAC) a 
facilitar provisionalment 
l'atenció dels animals men-
tre es produeix la seva aco-
llida mitjançant el programa 
VioPet. També es preveu 
la realització a la ciutat de 
jornades de conscienciació 
sobre els animals de com-

panyia i la violència mas-
clista i activitats formatives 
destinades al personal dels 
serveis d'atenció a les vícti-
mes. La moció aprovada per 

tots els grups municipals re-
ferma el compromís de Sant 
Boi de Llobregat com a 'ciu-
tat amiga' dels animals i com 
a municipi històricament 

pioner en la lluita contra les 
violències masclistes. El pro-
grama VioPet és una inicia-
tiva del Ministeri de Serveis 
Socials i Agenda 2030.

Fotos: Aj. Sant Boi

Pacificat i reurbanitzat un nou 
tram de l’antiga N-340 a Molins

L'AMB va acabar la reurbanització del tram 4 de l'antiga 
carretera N-340 a Molins de Rei amb l'estratègia de 
convertir-la en una avinguda metropolitana. Les 

obres, que han durat set mesos, suposen una inversió 
d'1.166.214,66 euros, finançada per l'AMB i el consistori.  
Entre altres intervencions es va augmentar la superfície de 
verd urbà, l'accessibilitat, seguretat i confort, entre altres. 

Un nou servei de bicicletes 
elèctriques arriba a Sant Just

A partir de l’1 de gener de 2023 es posarà en marxa 
el nou servei metropolità de bicicletes elèctriques 
compartides, del qual Sant Just en formarà part, 

i que millorarà la connexió del nostre municipi en 
bicicleta amb Barcelona i amb altres quinze municipis 
de l’àrea metropolitana. L’AMBici, que substitueix l’actual 
e-Bicibox, s’integrarà tarifàriament amb el Bicing.

Finalitza la connexió del parc 
dels Torrents a Esplugues

Es va donar per acabada la connexió del parc dels Torrents. 
Un camí d’uns 300 metres sota el Pont d’Esplugues 
comunica ambdues zones i configura un espai verd de 

setze hectàrees al centre del municipi. El Parc dels Torrents, el 
principal pulmó verd del centre del municipi tenia una manca 
de connexió entre les parts nord i sud, i a les darreres dècades 
ha anat creixent i urbanitzant-se a banda i banda del Pont. 

Ajuda a la conciliació per 
a les famílies de Sant Joan
L'Ajuntament ofereix un servei gratuït de cangur

L'Ajuntament de Sant Joan 
Despí va posar en marxa 
un servei gratuït de can-

gur municipal adreçat a les 
famílies amb nens i nenes 
d'entre 3 i 12 anys. Es tracta 
d'un suport que vol facilitar 
la conciliació i la correspon-

sabilitat social, laboral i fami-
liar i reduir les desigualtats en 
un àmbit com el de les cures, 
que tradicionalment ha es-
tat més vinculat a les dones. 
El Servei Puntual de Cangur 
Municipal està a disposició 
de famílies de Sant Joan Des-

pí amb infants nascuts entre 
els anys 2010 i 2019. A través 
d'aquest recurs, poden ac-
cedir a diferents serveis de 
recollida i de cura dels seus 
infants, en funció de les se-
ves necessitats de concilia-
ció. Així, s'ofereix un servei 

d'acompanyament d'infants 
als matins des del seu domi-
cili fins a l'escola. A les tardes, 
la recollida d'infants a l'escola 
per portar-los a l'activitat ex-
traescolar que facin o fins a 
casa seva. I el servei es com-
pleta amb el cangur a casa, 
que consisteix en la cura 
d'infants al seu domicili de 
dilluns a dijous als vespres, 
els divendres al vespre-nit i 
els dissabtes al matí i al mig-
dia. Per utilitzar el servei de 
cangur, les famílies interes-
sades han de fer un registre 

a través del web municipal 
sjdespi.cat. Un cop registra-
des i validades, disposaran 
d'un abonament de 10 ho-

res mensuals de cangur en 
qualsevol de les modalitats 
(Anem a l'escola, Sortim de 
l'escola o Cangur a casa).

Foto: Aj. Sant Joan Despí

Sant Boi va rebre la visita 
institucional de la secretària 
d'Estat de Sanitat, Silvia Cal-
zón. Durant una trobada a 
l'Ajuntament, l'alcaldessa, 
Lluïsa Moret, li va donar a 
conèixer l'aposta estratègi-
ca de la ciutat per la salut 
com un element transver-
sal de totes les polítiques 
municipals. L'alcaldessa 
també li va manifestar a Cal-
zón l'interès del consistori 
d'adherir-se a l'Estratègia 
Estatal de Promoció de la 
Salut impulsada pel Minis-
teri de Sanitat. El municipi 
aspira a ser pilot d'aquesta 
estratègia governamental.

Visita
institucional

Foto: Aj. Sant Feliu 

Signat el protocol per 
perllongar el Trambaix
El conveni ha de facilitar la seva construcció a l'espai 
deixat pel soterrament les vies de tren a Sant Feliu

El Palau Falguera de Sant 
Feliu de Llobregat va 
acollir el dilluns 25 de ju-

liol la signatura del protocol 
de col·laboració per establir 
un marc estable de relació, 
col·laboració i cooperació 
mútua amb l'objectiu de millo-
rar la xarxa de transport públic. 
En concret, el conveni ha de fa-

cilitar la construcció i entrada 
en servei del perllongament 
del Trambaix a l'espai que que-
darà alliberat per les vies des-
prés del soterrament, dins de 
la trama urbana de Sant Feliu 
de Llobregat. L'aposta per la 
sostenibilitat va centrar la in-
tervenció de l'alcalde de Sant 
Feliu, Oriol Bossa, que va des-

tacar que amb aquest conveni 
"signem una aposta pel futur 
sostenible de la nostra ciutat i 
del país, un compromís amb 
la millora de la connexió en-
tre els barris de Sant Feliu i 
amb els municipis veïns."

Reivindicació
“Aquesta actuació ha de per-

metre consolidar una de les 
principals reivindicacions de 
les organitzacions que com-
ponen ‘Volem el Trambaix al 
Pla’. Es tracta de fer arribar el 
tramvia al polígon El Pla, on 
cada dia hi treballen milers de 
persones i on hi ha importants 
espais generadors de mo-
bilitat.”, explica el comunicat 
de la plataforma. El protocol 
signat per les administracions 
implica l’elaboració dels es-
tudis adients i dels projectes 
constructius i d’explotació, 
cosa que permetria licitar 
les obres a finals de 2024, el 
que estaria coordinat amb 
la previsió de finalització de 
les obres de soterrament.
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LES ALTES CAPACITATS 
INTEL·LECTUALS (ACI)
Quan parlem d’Altes Capacitats Intel·lectuals 
ens referim a aquelles persones que sobresurten 
de forma notable sobre la mitjana de la 
població. És una concepció molt genèrica que 
inclou una sèrie de conceptes més específics. 
Són grups de persones diverses amb processos 
intel·lectuals diferents.

Les ACI inclouen el talent i la superdotació, però 
són termes diferents. Per una banda, el Talent 
es basa en un grup de persones que tenen un 
alt rendiment en un àmbit o tipus d’informació, 
com ara el talent verbal, matemàtic o un tipus 
de processament com el creatiu o el lògic. 
Les persones amb talent també presenten 
irregularitats, ja que no és necessari que aquesta 
capacitat aparegui en altres àrees intel·lectuals. 
Per exemple, pot ser molt bo en matemàtiques 
pero tenir dificultats en les àrees lingüístiques.

Per altra banda, la superdotació són aquelles 
persones que destaquen de manera excel·lent en 
totes les aptituds. Poden tenir resultats acadèmics 
més o menys bons, però no extraordinaris. 
Es caracteritzen per tenir un elevat nivell de 
recursos en totes les aptituds intel·lectuals i 
també en algunes àrees específiques i també 
per disposar d’una estructura cognitiva i unes 
capacitats de processament de la informació 
adaptables a qualsevol contingut. L’evolució és 
lenta i és manifesta a partir dels 12 anys.

És cert que una identificació precoç pot ser 
interessant, però no pot ser el diagnòstic definitiu, 
ja que es pot confondre amb el que entenem 
per precocitat o maduració precoç. El cervell va 
aprenent al llarg dels anys i també va canviant, 
juntament amb les estructures cerebrals. Alguns 
aprenentatges que semblen obvis, pot ser que en 
fer-se més grans, no es facin amb tanta facilitat. 
Per tant no és pot assegurar que la identificació 
de les ACI sigui fiable, abans dels 12-13 anys.

Núria Valle Quiroga
Psicòloga Educativa  Nº Col. M-38333
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L'1 de setembre, va entrar 
en vigor la reducció de tari-
fes al transport públic me-

tropolità, que va suposar una 
rebaixa d'entre un 30% i un 
100%. Aquesta mesura parteix 
de la iniciativa i suport financer 
del Govern central, i posterior-
ment ha estat complementa-
da, cofinançada i gestionada 
per les administracions catala-
nes que formen l'Autoritat del 
Transport Metropolità (ATM): 
la Generalitat de Catalunya, 
l'Àrea Metropolitana de Barce-
lona (AMB) i l'Ajuntament de 
Barcelona. Aquesta mesura, 
que tindrà validesa fins al 31 
de desembre, pretén ajudar a 
la ciutadania, i especialment 
als grups en risc de vulnerabi-
litat, a fer front a l'impacte de 
la crisi i la inflació. Antoni Pove-
da, vicepresident de Mobilitat, 
Transport i Sostenibilitat de 
l'AMB,  ha destacat que "me-

sures com la que avui entra en 
funcionament són essencials 
per ajudar la ciutadania en un 
moment en el qual els serveis 
més bàsics estan patint incre-
ments sense precedents."

Reduccions
Amb l'aplicació d'aquesta 
nova mesura, els abonaments 
mensuals (T-Usual) i els tri-
mestrals per a joves menors 
de 25 anys (T-Jove) tenen un 
descompte del 50%, assumit 
en un 20% per l'ATM i en un 

30% pel Govern central. Així, 
la T-Usual passa a costar 20€, 
i la T-Jove, 40€. La T-Casual, 
gaudeix d'un descompte del 
30%, i passa a costar 7,95€. La 
T 4, el títol social de l'AMB des-
tinat a persones amb disca-
pacitat o de més de 60 anys, 
també tindrà un descompte 
del 50%, passant a costar 2€. 
Aquest títol inclou 10 viatges i 
pot utilitzar-se per desplaçar-
se pels 36 municipis de la me-
tròpolis de Barcelona. Gràcies 
a la reducció, el viatge sortirà 

a 0,20€, en lloc dels 0,40€ ac-
tuals, i se'n podran beneficiar 
les més de 208.000 persones 
que actualment disposen del 
títol. Pel que fa a la xarxa de 
Rodalies de Renfe, els títols 
multiviatge tenen un des-
compte del 100%, passant a 
ser gratuïts fins a final d'any.

Ús, en alça
En els propers mesos 
s'esperen, en tot el territori 
metropolità, uns 2,4 milions 
de desplaçaments diaris 
en transport públic. Això 
suposaria recuperar el 90% 
dels viatges de l'any 2019, 
abans de la pandèmia. 
Aquestes dades, juntament 
amb l'anunci de la reducció 
de tarifes, indiquen que la 
població beneficiada per 
la mesura se situarà apro-
ximadament en 1,2 milions 
de persones cada dia.

Baixen els preus en el transport
Un total d’1,2 milions de ciutadans i ciutadanes ja s'han començat a beneficiar 
cada dia de la reducció de tarifes en les diverses modalitats de mobilitat

Tots els autobusos de 
Transports de Metropoli-
tans de Barcelona (TMB) 

tindran càmeres de videovi-
gilància, que proporcionaran 
a partir de finals del 2023 
imatges de qualitat en temps 

real de què succeeix dins del 
vehicle, segons ha anunciat 
avui la presidenta de TMB i 
regidora de Mobilitat, Laia 
Bonet. En una prova pilot 
s'han instal·lat ja càmeres a 
170 autobusos i la previsió 

de TMB és que a finals de 
l'any que ve s'hagin instal·lat 
a tota la flota de bus, és a dir, 
4.500 càmeres de videovigi-
lància. Aquest nou sistema 
de videovigilància ha estat 
finançat en un 90% (12 mi-
lions d'euros) per la Unió 
Europea amb els fons Next 
Generation. La presidenta de 
TMB, Laia Bonet, ha sostingut 
que farà del bus “un espai 
més segur”, ja que permetrà 
“millorar la col·laboració amb 
les forces de seguretat quan 
sigui necessari” i a més tindrà 
“un efecte dissuasiu”. 

Tots els autobusos de 
TMB tindran càmeres 
de videovigilància
Proporcionaran imatges a partir de finals     
del 2023 imatges de qualitat en temps real 

Credit per construir habitatges

El Consell Metropolità de l’AMB va autoritzar la 
signatura d’un crèdit del Banc Europeu d’Inversions 
(BEI) per import de 145 milions d’euros per construir 

1.100 habitatges socials de lloguer assequible en diversos 
municipis de l’àrea metropolitana de Barcelona (entre 
els quals al Baix Llobregat). La inversió total de l’AMB en 
aquest projecte s’aproparà als 200 milions d’euros.

Rebaixa del preu de la targeta rosa

L'AMB vva decidir rebaixar un 50% el preu de la 
targeta rosa metropolitana de tarifa reduïda T-4 des 
de l'1 de setembre del 2022 i fins al 31 de desembre 

del 2022. Es passarà a tenir un preu de 2 euros durant el 
que resta de l'any, en lloc dels 4 euros actuals. El viatge 
surt a 0,20€, en lloc dels 0,40€ actuals i es beneficiaran 
les més de 208.000 que actualment disposen del títol.

Foto: AMB

Fotos:  TMB
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Aprovada la tramitació del pla urbanístic 
de l'àmbit Estació-Seda-Paperera
El consistori pratenc promourà un barri pioner en emissions zero, amb una             
superfície de 452.973,53 metres quadrats i l’accés a l’habitatge assequible

El Ple municipal del Prat 
de Llobregat va aprovar 
inicialment la modifica-

ció del Pla general metro-
polità en l'àmbit Estació-Se-
da-Paperera. Els principals 
objectius d'aquest pla, que 
encara ha de continuar la 
seva tramitació i segueix 
obert a les aportacions dels 
diferents grups socials i po-
lítics, són convertir els antics 
sòls industrials on es troba-
ven les empreses Seda i Pa-
perera en un barri referent a 
l'àrea metropolitana, Cata-
lunya i Espanya en matèria 
de transició ecològica, que 
es caracteritzarà per ser una 
zona d'emissions zero, i im-
pulsar el dret a l'habitatge. 
A través del conjunt de les 
seves actuacions, el pla vol 

dinamitzar aquest barri i ge-
nerar una nova centralitat al 
nucli històric. La modificació 
del Pla general metropoli-
tà abasta una superfície de 
452.973,53 m2, que compre-
nen els àmbits de La Seda, 
l'Estació intermodal, Urgoiti-
Ponsich i La Paperera.

Zones verdes
El pla contempla destinar 
els antics sòls industrials a 
zones verdes i a espais que 
s'aprofitaran per a diferents 
usos urbans i especialment 
per a la garantia del dret a 
l'habitatge entre el conjunt 
de la ciutadania i, específi-
cament, entre les persones 
més joves. Amb el nou pla 
urbanístic, es vol contribuir 
a donar resposta a les ne-

cessitats d'habitatge dig-
ne i assequible de la ciutat 
durant les properes dèca-
des. Prop de la meitat dels 
5.410 habitatges que s'hi 
construiran (fins a 2.414) 
seran de protecció oficial i, 
d'aquests, la meitat (1.207) 

seran de lloguer assequible. 
Aquestes actuacions per 
ampliar el parc residencial 
assequible de la ciutat se 
sumaran a les que ja s'estan 
desenvolupant a l'Eixample 
Sud. En aquesta zona, 
l'Ajuntament, juntament 

amb l'empresa municipal 
Prat Espais i la Cooperativa 
Obrera de Vivendas (COV), 
estan impulsats 300 nous 
habitatges amb aquesta 
finalitat, amb què ja es do-
blarà el parc residencial as-
sequible del Prat.

Fotos: Google Maps

Arrenca la reurbanització de la 
travessera BV-2041 a Begues

La Diputació de Barcelona ha iniciat les obres de 
reurbanització de la travessera de la carretera BV-
2041 entre els PK 8,245 i 1,110 i que es correspon amb 

l’Avinguda Vilaró de Begues. Durant l’execució de les obres 
es tallarà el trànsit per fases amb indicació de l’itinerari 
alternatiu pels pas de vehicles. L’objectiu té un pressupost 
d’1.726.936 euros i un termini d’execució d’onze mesos.

AmVaixador(e)s suma quatre 
integrants més per a Viladecans

El passat juliol va tenir lloc una de les dues trobades 
anuals del projecte AmVaixadors, un programa que té 
la missió de portar Viladecans arreu del món a través de 

persones que, a banda d'estimar-la, projecten la ciutat i la 
posen en valor gràcies a la seva diversa activitat laboral. Els 
nous són: Sergi Garrote (esportista), Pilar Gil (astrofísica), 
Joan Amat (pagès) i Esperanza García (periodista).

Guardó a Gavà Circular als IWA 
World Water Congress 2022

El projecte Gavà Circular, liderat per Cetaqua, va 
ser reconegut per l'organització com el millor 
projecte a la categoria Governança, Institucions i 

Empresa Social, obtenint l'ora  l'edició de la World Water 
Congress & Exibition 2022 de la IWA (International Water 
Association) sota la temàtica 'Water for smart liveable 
cities que es va celebrar a Dinamarca. 

Gavà, el municipi que       
recicla més roba usada
Ha recuperat un total de 67 tones de residu tèxtil

La recollida selectiva i la 
gestió del residu tèxtil 
han permès recuperar 

149 tones a la comarca del 
Baix Llobregat durant el pri-
mer semestre d’enguany 
per part d’Humana Funda-

ción Pueblo Para Pueblo, 
l’equivalent a 605.000 peces 
de roba. El noranta per cent 
tindran una segona vida grà-
cies a la reutilització i el reci-
clatge, dos elements claus per 
a l’economia circular i la crea-

ció i manteniment de llocs de 
treball de qualitat (ocupació 
verda). A més, aquesta ges-
tió del residu tèxtil hi ha evi-
tat l’emissió de 911 tones de 
CO2.  Gavà, amb un total de 
67 tones, ha estat el municipi 

que ha recuperat més residu 
tèxtil. El segueixen Corne-
llà (224 tones), Cervelló (13 
tones) i Castelldefels (13 to-
nes). “La recollida selectiva 
de roba té un gran potencial 
per a garantir-ne una sego-
na vida: gairebé el 60% se’n 
pot reutilitzar i el 32%, reci-
clar. Per això és important 
que es dipositi en un conte-
nidor de roba, perquè gaire-
bé el 90% del residu tèxtil no 
acaba en el punt de recolli-
da adequat sinó a la brossa”, 
asseguren des d’Humana.

Foto: HF

El portaveu de Ciuta-
dans (Cs) a l'Ajuntament 
del Prat de Llobregat, 
Jordi López, va dema-
nar explicacions per la 
crema controlada que 
es va realitzar el passat 
29 d'agost al Parc Nou i 
que va afectar una colò-
nia de gats gestionada 
per l'Ajuntament, "que 
va quedar delmada per-
què després de la cre-
ma es van trobar gats 
morts, cremats i ferits 
greus per cremades fins 
al punt de necessitar ser 
sacrificats." A més, López 
va sol·licitar per escrit 
al govern que paralitzi 
tota crema controlada 
prevista en el municipi 
baixllobregatí "fins que 
es pugui garantir el be-
nestar animal" i que es 
facilita tota la informa-
ció necessària a la ciu-
tadania (Segons el grup 
municipal de Ciutadans 
no es va avisar i diversos 
habitatges es van veure 
afectats pel fum).

Moren gats per 
una crema

Foto: Aj. Castelldefels

Castelldefels ha rebut més 
de 5 milions de visitants
Les dades són superiors a les del 2021 i similars a les 
que hi havia abans de la pandèmia de la Covid-19

Castelldefels va rebre 
més de 5,2 milions de 
visitants entre els mesos 

de gener i agost de 2022, 
concretament 5.246.304 
persones. Destaquen les da-
des entre els mesos d'abril i 
agost, quan s'han concen-
trat 4,08 milions de visites. 
Es tracta de dades propor-

cionades per l'empresa Kido 
Dynamics, amb qui l'àrea de 
Turisme de l'Ajuntament té 
contractat un servei que fa-
cilita informació sobre les vi-
sites que rep la nostra ciutat 
i que, a través de la tecnolo-
gia mòbil, permet distingir 
entre les persones que arri-
ben a la ciutat a passar uns 

dies (pernoctadors) o a fer 
una visita durant unes hores 
per gaudir de la ciutat (ex-
cursionistes), a banda dels 
“visitants regulars”, persones 
que no viuen a Castelldefels 
però que hi venen habitual-
ment per qüestió de feina. 
La gran majoria van ser ex-
cursionistes, visitants d'un 

dia que generen activitat 
econòmica a la ciutat amb 
la seva despesa. Les dades 
són superiors a les del 2021 
i similars a aquelles que hi 
havia abans de la pandèmia 
de la COVID-19. Pel que fa a 
la procedència de les visites, 
és majoritàriament nacional, 
entre un 95% a mesos com 
abril, juny, juliol i agost i un 
98% al gener. Els dies amb 
major afluència van ser el 5 
de juny (146.875) i el 10 de 
juliol (142.424). Pel que fa a 
les dades d'ocupació hote-
lera van passar del 80,4% a 
l'abril al 97% el mes d'agost. 
El mes de maig va fregar el 
83%, al juny un 85% i al ju-

liol un 90,4%. La procedència 
de les persones que van per-
noctar a Castelldefels va ser 
bàsicament nacional, menys 
el mes de juliol on va predo-
minar el turista internacional. 
La regidora de Turisme de 
l'Ajuntament de Castellde-

fels, Eva López, ha explicat 
que “les dades són especta-
culars. Són xifres pre-pandè-
mia i estem molt contents 
amb el nivell d'ocupació 
i d'activitat als hotels i a 
l'hostaleria de la ciutat, amb 
molt turisme nacional.”
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La BaixCicletada torna amb molta  
força amb la seva dinovena edició
Hi participaran Sant Feliu, L’Hospitalet, Sant Just Desvern, Sant Joan Despí, Santa 
Coloma de Cervelló, Cornellà, Sant Boi, Sant Vicenç dels Horts i Esplugues

Sant Feliu, l’Hospitalet, 
Sant Just Desvern, 
Sant Joan Despí, Cor-

nellà, Sant Boi, Sant Vicenç 
dels Horts, Esplugues i 
Santa Coloma de Cerve-
lló són els nou municipis 
que participaran el pròxim 
diumenge 25 de setembre 
en la BaixCicletada, una 
iniciativa que enguany 
compleix la seva dinovena 
edició, i que torna al seu 
format habitual després 
de dos anys d'afectacions 
derivades per la pandè-
mia de la Covid-19. D'altra 
banda, la pedalada comp-
tarà amb quatre punts 
de sortida: a l'Hospitalet 
de Llobregat (parc de la 
Marquesa, 10 hores); Sant 
Vicenç dels Horts (plaça 

de la Vila Vella, 10 hores); 
Santa Coloma de Cervelló 
(pista del parc de Can Lluc, 
10.10 hores); i Sant Boi de 
Llobregat (plaça de Cata-
lunya, 10.30 hores). 

Inscripcions
Per a totes aquelles perso-
nes interessades a partici-
par, les inscripcions es rea-
litzaran el mateix dia, mitja 
hora abans de la sortida en 
els quatre punts progra-
mats, així com mitja hora 
abans en els punts de tro-
bada dels municipis par-
ticipants. A Sant Feliu de 
Llobregat hi haurà un punt 
de trobada, a partir de les 
11.45 h, al carrer de Joana 
Raspall amb l'avinguda 
de l'Onze de Setembre.

Fotos: Aj. Sant Joan Despí

Soterren la línia d'alta tensió 
entre Esplugues i Cornellà

Aquest passat mes de juliol van començar les obres de 
soterrament de la línia aèria d’alta tensió AT 110 kV  
“Mas Figueres-Hospitalet”. Es tracta de la línia aèria 

d’alta tensió que discorre per la zona de l’antiga Montesa, 
per sobre del pati de l’escola Alexandre Galí i fins a la baixada 
al parc de Can Mercader per l’avinguda Salvador Allende. 
L’actuació afecta Sant Joan Despí, Esplugues i Cornellà.

Aprovada la instal·lació de 
pantalles acústiques a Pallejà

El passat 26 de juliol, la Junta de Govern de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona va aprovar, a proposta 
de l'Ajuntament de Pallejà, el projecte d'instal·lació 

de pantalles acústiques a l'autovia A-2, que millorarà la 
salut i qualitat de vida de molts veïns i veïnes del municipi 
baixllobregatí, segons el consistori. A més a més, comptarà 
amb un nou passeig, més arbrat i zones d'esbarjo.

Reclamen que retorni el servei 
de ginecologia a Corbera

El grup municipal socialista de Força Corbera va 
registrar una moció a l’Ajuntament en la qual 
reclama al govern municipal que insti la Generalitat 

de Catalunya a incorporar, de nou, un/a ginecòleg/a 
dins l’Equip d’Atenció Primària del CAP. Cal recordar que, 
actualment, les dones del municipi baixllobregatí s’han 
de desplaçar a Sant Feliu de Llobregat.

Pas endavant per millorar 
la mobilitat a Sant Vicenç
L'Ajuntament vol ampliar de dos a quatre carrils l’accés 
a l’autovia A2 des de la rotonda de les Ovelletes

El Ministeri de Foment i 
l’Ajuntament continuen 
avançant per fer realitat 

les obres que milloraran una 
de les principals vies d’accés 
a la ciutat, la rotonda de les 

Ovelletes. Es va signar les ex-
propiacions d’uns terrenys 
per poder ampliar de dos 
a quatre els carrils del tram 
que hi ha entre les Ovelletes 
i la rotonda d’accés a l’A2. 

Això permetrà esponjar el 
trànsit i resoldre definitiva-
ment un problema històric 
a la ciutat, les retencions en 
hora punta en un punt on 
conflueixen tres vies prin-

cipals: la carretera de Sant 
Boi, la carretera de Torrelles 
i el vial que connecta amb 
l’A2 per anar cap a Barcelo-
na i altres poblacions. D’altra 
banda, la Diputació també 
transformarà la rotonda 
de les Ovelletes, gràcies a 
l’actuació conjunta i coordi-
nada entre administracions. 
Entre les actuacions més 
destacades hi ha la construc-
ció de dos passos soterranis 
per a vianants i ciclistes, per 
connectar Can Sàbat amb el 
camí de la riera de Torrelles.

Foto: Aj. Sant Vicenç dels Horts

A la meta, situada al 
parc de Torreblanca de 
Sant Feliu de Llobregat, 
els i les participants 
coincidiran amb una 
gran festa en què hi 
haurà animació, avitua-
llament, 'fotomissatge' 
i sorteig de diverses bi-
cicletes. L'espai acollirà 
també un estand de 
Bicibox amb bicicletes 
elèctriques, un taller 
de manteniment de 
bicicletes, i l'activitat 
'Pedalem amb energia'. 
Les persones partici-
pants hauran de portar 
casc i es recomana tam-
bé cantimplora per a 
l'aigua. Tot i ser una ac-
tivitat gratuïta i oberta 
a tothom, per qüestions 
de seguretat no és re-
comanable que hi parti-
cipin infants menors de 
vuit anys. La BaixCicle-
tada forma part de les 
activitats programades 
per a la Setmana Euro-
pea de la Mobilitat.

Festa i diverses 
activitats

Foto: Arxiu

Foment reactiva l'ampliació 
de l'Aeroport del Prat
Vol presentar el 2023 una nova proposta capaç 
d'assolir el consens de les administracions públiques

Foment del Treball ha 
constituît recentment la 
comissió que aspira a re-

activar el projecte d'ampliació 
de l'Aeroport  Josep Tarrade-
llas Barcelona-El Prat i que vol 
presentar el 2023 una nova 
proposta capaç d'aconseguir 
el consens de les adminis-
tracions públiques. Presidida 
per Lluís Moreno —president 

de la Cambra de Contrac-
tistes d’Obres de Catalunya 
(CCOC)—, la comissió se cen-
trarà a fer realitat el gran pac-
te que va ser impossible ara fa 
un any per diferències entre 
els partits polítics i els dubtes 
per l'impacte ambiental del 
projecte. En la primera reunió, 
s'ha aprovat el calendari de 
treball dels nou mesos que es 

preveu duri la comissió, fins 
al juny vinent, quan s'espera 
haver aconseguit aquest 
consens. En aquest temps, es 
produiran compareixences 
de tècnics en aeronàutica i 
transport, experts en medi 
ambient i sostenibilitat, i 
representants dels ajunta-
ments afectats, de la Dipu-
tació de Barcelona, del Go-

vern de la Generalitat, i del 
govern espanyol, entre ells 
d'Aena i dels ministeris de 
Transports Mobilitat i Agen-
da Urbana, Transició Ecolò-
gica i Repte Demogràfic i In-
dústria. A més, es convidarà 
a participar en els debats 
les principals companyies 
aèries internacionals i que 
operen a l'aeroport de Bar-
celona, així com centres do-
cents, universitats públiques i 
privades i la Fira de Barcelona.

Trens llançadora

Ferrocarrils de la Generalitat 
de Catalunya ha adjudicat a 
Alstom un contracte valorat 
en 177 milions d'euros per 

construir i mantenir els deu 
trens llançadora que uni-
ran el centre de Barcelona 
amb les Terminals 1 i 2 de 
l'aeroport. Cadascun dels 
deu nous trens estarà com-
post per cinc cotxes d'un 
pis, amb capacitat per 600 
passatgers i una velocitat 

màxima de 120 quilòmetres 
per hora, i s'han dissenyat 
amb nombrosos espais per 
a l'equipatge i passadissos 
més amples, seguint les ne-
cessitats específiques del 
viatge. Disposaran d’endolls 
i punts de recàrrega USB a 
tots els seients i xarxa wifi.
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Santa Coloma de Cervelló va 
presentar en societat el Porta a Porta
El nou model de recollida de residus es posarà en marxa després d'una intensa 
campanya informativa arreu del municipi, que es va iniciar ara fa un any

E l passat divendres 9 de 
setembre es va celebrar 
l’acte central de pre-

sentació del Porta a Porta, 
el nou model de recolli-
da de residus que  posarà 
en marxa l'Ajuntament de 
Santa Coloma de Cerve-
lló el pròxim 17 d’octubre, 
després d’una intensa cam-
panya informativa que es va 
iniciar ara fa un any. A l’acte, 
que es va fer a la plaça del 
Pi Tallat, van intervenir 
l’alcalde de Santa Coloma 
de Cervelló, Jordi Barto-
lomé, així com la regidora 

de Medi Ambient, Susana 
Gaitan, per explicar a la ciu-
tadania els motius ambien-
tals i econòmics que han 
impulsat a l'Ajuntament a 
prendre aquesta decisió 
aprofitant la finalització de 
l'actual servei. També van 
donar resposta als dubtes i 
inquietuds que el nou sis-
tema de recollida genera 
entre la ciutadania. A més 
hi van intervenir a durant 
l'acte, Isaac Peraire, director 
de l’Agència de Residus de 
Catalunya, qui va ser rebut 
al consistori municipal baix-

llobregatí, on va signar en el 
llibre d’honor; la Montserrat 
Febrero, alcaldessa de Corbe-
ra de Llobregat, municipi on 

han implementat recentment 
el Porta a Porta; i la Gemma 
Vinyes, cap d’Àrea de Medi 
Ambient i Infraestructures del 

Consell Comarcal del Bergue-
dà, on aquest sistema ja s’ha 
implantat amb èxit a tots els 
municipis de la comarca.

L'Ajuntament de Sant Vicenç 
esfalta una dotzena de carrers

L ’Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts està esfaltant 
en diferents punts del municipi des del 14 de 
setembre. Són treballs de manteniment, conservació 

i reparació de l’asfalt, que tenen com a objectiu resoldre 
desperfectes i fer els arranjaments necessaris per 
garantir un bon estat del paviment i millorar la mobilitat, 
la seguretat i la funcionalitat d’aquestes vies.

Demanen col·laboració ciutadana 
per evitar robatoris a Vallirana

Durant aquest estiu s'han produït a Vallirana diversos 
robatoris de cablejat d'enllumenat públic, que suposen 
una despesa municipal i una afectació directa als veïns 

i veïnes de la zona. És per aquest motiu que l'Ajuntament 
ha demanat que els ciutadans estiguin alerta i, en el cas 
de veure a algú manipulant els fanals o qualsevol vehicle 
sospitós, truqui a la Policia Local (tel. 93 683 00 00).

Llum verda a l’ampliació del      
poliesportiu de Sant Climent 

La Comissió Territorial d’Urbanisme de la Generalitat va 
aprovar de manera definitiva la Modificació Puntual del Pla 
General Metropolità, avalant així el projecte d’ampliació 

del poliesportiu municipal de Sant Climent. Aquesta 
tramitació ha permès convertir en sòl per a equipaments uns 
terrenys situats a la part posterior del pavelló, on està previst 
construir-hi un edifici que acollirà els nous vestidors.

Fotos: Aj. Santa Coloma Cervelló

Les alcaldies de San-
ta Coloma de Cervelló, 
Torrelles, Sant Climent, 
Vallirana, Cervelló i La 
Palma es van reunir amb 
la consellera de la Presi-
dència, Laura Vilagrà, per 
tractar diversos temes 
d’interès. Van traslladar 
a la consellera la necessi-
tat de millorar els recur-
sos econòmics i tècnics 
destinats a la gestió dels 
boscos i rieres, van de-
manar que es destinés 
més personal en els cen-
tres d’atenció primària i 
més inversions en equipa-
ments i infraestructures. 

Reivindicacions 
dels municipis

SOCIETAT
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Més d'un centenar de socorristes es van donar cita el 5 de 
setembre a la platja de Gavà per a compartir experiències 
i mostrar a la ciutadania com és la seva professió. Va ser la 
segona edició de les Socolimpíades.

Productors i restauradors –Cooperativa Agrícola i Gremi 
d’Hostaleria – i l’Ajuntament van presentar un producte de 
proximitat propi: el tomàquet Cherry de Viladecans. S'han 
aconseguit més de 88.000 kg de producte anual.

Sant Boi va tornar a ser punt de referència de la vida política 
i institucional del país durant les celebracions de la Diada 
Nacional de Catalunya. Imatge de l'ofrena floral davant la 
tomba de Rafael Casanova, a l'església de Sant Baldiri.

Fotos: Ajuntaments-Mireia Suñé-Calaix de Sastre

La xarxa de suport i voluntariat Sant Vicenç en Xarxa, 
coordinada per l’Ajuntament, continua impulsant el projecte 
Ubuntu per a contribuir a l’accés a més diversitat d’aliments i 
productes de primera necessitat per part del banc d’aliments.

Mireia Suñé, del CEME, va tenir una actuació destacada en 
els Jocs Mundials de Policies i Bombers que es van celebrar 
Roterdam. La valliranenca va aconseguir pujar al podi en tres 
proves: or (10.000 metres i cros) i argent (5.000 metres).

El barri de Can Vidalet va estrenar el primer ascensor en 
plena via pública d'Esplugues de Llobregat. L'elevador 
connecta el parc de Can Vidalet amb el carrer Cedres, a 
l'altura del Complex Sociocultural i Esportiu (CSE). 

La segona fase de les obres de reforma de l'avinguda 
dels Banys de Castelldefels van començar. El passat 12 de 
setembre es van iniciar els treballs de la zona que comprèn 
des del Passeig Garbí fins al carrer del Carme. 

Carla Martínez va finalitzar en la vint-i-tresena posició 
en el Campionat del Món d'Escalada en la modalitat de 
velocitat. La pallejanenca, que participava per primera 
vegada en aquesta competició, va fer un temps de 8,02.

L'agost passat es va celebrar el XIè Sancti Felicis de Sant 
Feliu de Llobregat, que commemora l'aniversari de la 
primera referència escrita del nom del municipi. L'associació 
Calaix de Sastre va ser l'encarregada de fer la festa medieval. 

L'Ajuntament de Sant Joan Despí i el Cor de Flora van signar 
un conveni per a la cessió del fons documental de l'entitat a 
l'Arxiu Municipal. És l'entitat més antiga del municipi on es 
troben el llibre d'actes del segle XIX o importants partitures.

El programa Cornellà Open Future (COF) obre nova 
convocatòria amb l'objectiu d'ajudar les startups 
seleccionades en la seva sortida al mercat. Es busquen 
projectes innovadors de base digital i/o tecnològica.

Durant el 2022, l'Ajuntament de Sant Just ha creat més de 
quinze passos de zebra nous i quatre cruïlles tàctiques amb 
més espai de seguretat pel vianant. Es preveu més millores 
de mobilitat i d'accessibilitat per als ciutadans i ciutadanes. 

La policia local del Prat de Llobregat va incorporar gossos 
ensinistrats als seus dispositius de seguretat aquest mes 
d’agost. El primer patrullatge al municipi amb gossos va 
ser el passat divendres 12 d’agost.

Entitats, comerços, associacions, veïns i veïnes... van 
demostrar el Cervelló més solidari. Cervelló va recaptar 
més de 3.000 euros per a la investigació sobre Duchenne 
que du a terme l’Hospital Infantil Sant Joan de Déu.

Recta final per a la recuperació de l'edifici El Molí de Molins de 
Rei. A principis d'agost van començar les obres de rehabilitació 
de la planta baixa i la primera planta. Es preveu que els 
treballats que tinguin una durada de nou mesos.
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Suant la cansalada
La comarca del Baix Llobregat ha patit un dels estius més càlids i secs des que es disposa de registres a 

conseqüència del canvi climàtic, que ja és una realitat i estem patint els seus efectes
Foto: Arxiu

L
’estiu del 2022 ha 
sigut molt càlid, i el 
Baix Llobregat no 
se n’ha escapat. Ha 
estat un dels estius 
de més calor des 

que es disposa de registres, 
superant els de les darreres 
dècades. El balanç final de 
la temperatura és el resultat 
de tres mesos consecutius 
en què la temperatura s’ha 
mantingut clarament supe-
rior a la mitjana climàtica co-
rresponent, assolint diver-
sos rècords de temperatura 
mitjana mes darrere mes 
-diversos dies s’ha superat 
els 40 graus-. El canvi cli-
màtic és una realitat i ja es-
tem patint els seus efectes. 

El juny va ser, en el conjunt 
de la nostra comarca, el 
més càlid des del juny de 
2003. El mateix patró va se-
guir el mes d’agost, càlid o 
molt càlid arreu, amb una 
primera quinzena excep-
cionalment calorosa, que 
va fer que en alguns casos 
es superessin també els re-
gistres de l’agost de 2003, 
el més càlid fins aleshores. 
El juliol de 2022 es troba 
també entre els tres juliols 
més càlids, i va destacar per 

l’excepcionalitat d’una de 
les onades de calor més 
persistents, amb més de 
dues setmanes de tempe-
ratura superior a la climàti-
ca en plena canícula. La 
causa es va trobar en la si-
tuació sinòptica dominant 
des de l’inici de juny i fins 
a la primera meitat d’agost, 
caracteritzada per la per-
sistència d’una falca an-
ticiclònica acompanyada 
d’una massa d’aire tropical 
molt càlida als nivells més 
baixos de la troposfera.

Pocs incendis
Les mesures preses amb an-
telació per les diferents ad-
ministracions (Generalitat, 
Diputació, AMB, Consell Co-
marcal, Ajuntaments) ha evi-
tat un any d’incendis, quan 
tot feia indicar que serià una 
temporada molt complica-
da. Les restriccions del pas a 
zones forestals, les intenses 
campanyes de prevenció, els 
treballs de  desbrossament 
de vegetació de les brigades, 
o més efectius de vigilància i 
prevenció han permès tenir 
un estiu tranquil per les es-
casses zones cremades que 
hi ha hagut al territori.   

Poca pluja
L’any pluviomètric 2021-
2022 ha estat sec a gran 
part del país. En general la 
precipitació ha quedat per 
sota dels 400 mm a les co-
marques de Ponent, i de for-
ma més esparsa, també a la 
Catalunya Central i en àrees 
de l’Alt Empordà o del litoral 
(Baix Llobregat) i Prelitoral 
Central i Sud. Així, La pre-
cipitació d’aquest any plu-
viomètric a estat poca, però 
en el context dels anys pre-
cedents no ha resultat ser 
tampoc dels anys pluviomè-
trics més secs. Tanmateix, 
la distribució irregular de 
la precipitació va ser degu-
da als diversos episodis de 
tempesta i tamborinades oco-
rreguts durant l’estació, pro-
piciats per l’elevada tempera-
tura sostinguda en el temps a 
nivells baixos de la troposfera.

Aigua de la mar
Les temperatures de l’aigua 
del mar també han assolit 
registres de rècord al Me-
diterrani. L’última setmana 
de juliol i la primera d’agost 
es va produir una anomalia 
de temperatura, amb qua-
tre o cinc graus per sobre 

de la mitjana de l’època. Els 
col·lectius que estan habi-
tualment en contacte amb 
el mar, professionals del 
submarinisme, del caiac o 
del surf, reclamen polítiques 
més decidides i urgents que 
frenin aquesta pujada de la 
temperatura marina.

Refugis climàtics
L’AMB va activar la Xarxa 
Metropolitana de Refugis 
Climàtics (XMRC), espais 
tant interiors amb climatit-
zació (biblioteques, centres 
cívics i altres equipaments 
públics) com exteriors (els 
grans parcs metropolitans). 
Aquests permeten a la ciu-
tadania refugiar-se de les 
temperatures extremes 
dels mesos més càlids, en 
especial durant les onades 
de calor com la que la me-
tròpoli està patint aquests 
dies. Aquest estiu la XMRC 
va multiplicar els espais re-
fugi respecte l’any passat: 
es va passar dels vint refugis 
de la temporada passada als 
cinquanta-cinc d’enguany. 
D’aquests refugis, el 45% 
van ser parcs refugi i 55% 
equipaments interiors, ma-
joritàriament biblioteques.  
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Detenen l'exgerent de la Clínica Diagonal 
i dues persones més per presumpta estafa 
Estan acusats de desviar milers d'euros en concepte de material mèdic

Els Mossos d’Esquadra, en 
una investigació dirigida 
pel Jutjat d’Instrucció nú-

mero 2 d’Esplugues de Llo-
bregat, van detenir tres per-
sones i n’investiguen vuit més 
per delictes d’administració 
deslleial, corrupció entre par-
ticulars, falsificació de docu-
ments, frustració de l’execució 
i blanqueig de capitals. La 
investigació es va iniciar l’any 
2020 quan els controls interns 
d’una un centre mèdic, con-
cretament la Clínica Diagonal 
d’Esplugues de Llobregat, van 

detectar que l'exdirector ge-
neral-gerent del centre havia 
canviat el sistema de compres 
d’equipament mèdic i adjudi-
cava els contractes a una em-
presa nova sense experiència 
al sector. Les compres, sense 
lògica aparent s’estaven rea-
litzant a un preu molt supe-
rior al de mercat i amb unes 
condicions econòmiques 
molt perjudicials per al centre 
mèdic. El perjudici podia ser 
superior al milió d’euros. La in-
vestigació portada a terme per 
la Unitat Central de Blanqueig 

i Delictes Econòmics, sota la 
tutela i direcció del Jutjat de 
Primera Instància i Instrucció 
2 d’Esplugues de Llobregat, 
va aconseguir vincular les 
societats del gerent amb els 
responsables de l’empresa 
proveïdora i es van poder ras-
trejar els diners abonats per la 
cínica que un cop transferits al 
proveïdor es repartien a parts 
iguals entre l’empresa i el propi 
director general que havia ad-
judicat els contractes. Per evi-
tar que es vinculés el director 
general amb l’empresa benefi-

ciada pels contractes es varen 
interposar diferents societats 
a nom de familiars del gerent 
i es varen emetre factures fictí-
cies. El 7 de setembre de 2022, 
es va dur a terme un operatiu 
que va concloure amb la de-

tenció dels investigats. A ban-
da, el dispositiu va permetre 
recollir indicis probatoris de 
tres despatxos professionals, 
el bloqueig d’immobles en 
quatre Registres de la Propie-
tat de Catalunya.

Transferien els 
diners a Andorra 

i Emirats Units

Intervenen una quinzena 
d'ocells salvatges a Cornellà

La Unitat Regional de Medi Ambient (URMA) de la Regió 
Policial Metropolitana Sud de Mossos d'Esquadra 
van denunciar un home per tinença il·lícita d'ocells 

fringíl·lids i per venda ambulant. La denúncia s'emmarca 
en un dispositiu contra el comerç i tinença d'aquestes 
aus a la plaça Tàrrega de Cornellà de Llobregat. Es van 
recuperar una dotzena de caderneres i tres passerells. 
Els ocells comissats van ser immediatament traslladats a 
un centre de recuperació de fauna salvatge.

Utilitzen explosius per robar en 
un caixer automàtic a Sant Boi

D iversos lladres van robar la matinada del 19 de 
setembre a Barcelona i a Sant Boi de Llobregat 
sengles caixers automàtics de la mateixa entitat 

bancària després d'emprar explosius per rebentar els 
sistemes de subjecció, detonacions que no han causat 
ferits, han informat els Mossos. Posteriorment, va 
aparèixer cremat a Sant Cugat del Vallès un vehicle que 
la policia catalana considera que podria ser el que s'ha 
emprat per als dos robatoris.

Detenen a l’aeroport tres homes 
per un delicte de tràfic de drogues

La Policia Nacional va detenir a l'Aeroport Josep 
Tarradellas Barcelona-El Prat tres membres d'una 
organització dedicada al tràfic de drogues. Segons ha 

informat la policia, les detencions s'han fet a l'interior mateix 
d'un avió minuts abans que la nau s'enlairés i que tots tres 
poguessin fugir cap als Estats Units. Prèviament, els agents 
havien trobat una plantació de marihuana 'indoor' que 
funcionava a ple rendiment en una finca de més de 1.000 
m2 a Llagostera amb més d'un miler de plantes.

Foto:  Google Maps

Deu ferits en un accident entre un      
autobús interurbà i un vehicle al Prat
Presó per a un home que va provocar una onada d’incendis al municipi

Dues persones van re-
sultar ferides, dues 
d'elles en estat menys 

greu, en la col·lisió que hi 
va haver el passat 3 de se-
tembre al Prat de Llobregat 
entre un autobús de línia 
interurbà i un vehicle. Els 
Bombers de la Generali-
tat van ser alertats passa-
des les dotze del migdia 
d'aquest succés, ocorregut 
en la carretera B-201, en 
el Prat, on s'hi van des-
plaçar dues dotacions. El 
SEM, per la seva banda, va 
atendre amb els efectius 
de sis unitats terrestres a 
deu persones, dues d'elles 
en estat menys greu i altres 

vuit lleu, que han estat tras-
lladades a diferents centres 
sanitaris, segons aquest ser-
vei d'emergències.

Un piròman
Els Mossos d'Esquadra van 
detenir un home, que va in-
gressar a la presó preventiva 
per ordre judicial, acusat de 
provocar almenys nou incen-
dis urbans i forestals entre ju-
liol i agost d'aquest any al Prat 
de Llobregat, que van afectar 
la seguretat de l'aeroport. Se-
gons va informar la policia au-
tonòmica, el detingut, gràcies 
a una recerca conjunta amb 
els Agents Rurals, està acusat 
de provocar nou incendis en-

tre el 18 de juliol i el 2 d'agost, 
tant en zones urbanes com a 
forestals, que a més d'afectar 
a la seguretat de l'Aeroport de 

Barcelona també van danyar 
la Reserva Natural Parcial de 
La Ricarda, a l'espai protegit 
del Delta del Llobregat. Els 

incendis van passar quan a 
la zona estava activat el ni-
vell 2 del Pla Alfa, per perill 
molt alt d'incendi forestal. 

Marihuana 
amagada

Foto: Bombers Generalitat

Crema un autobús abandonat a 
Cervelló sense danys personals

E ls Bombers de la Generalitat de Catalunya van haver 
d’activar, ahir divendres 9 de setembre, sis dotacions 
per apagar un incendi en un autobús abandonat. Els 

fets van passar concretament  al carrer de la Malvasia 
del municipi baixllobregatí de Cervelló. Els bombers van 
haver de contenir les flames per evitar que el foc anés 
cap a la vegetació boscana dels voltants. L’avís es va fer 
al voltant d'un quart de vuit de la tarda i a la mitjanit ja 
es va poder extingir del tot.

Troben mort a Sant Vicenç un 
home que havia desaparegut

La Policia Local de Sant Vicenç dels Horts va trobar mort 
un home, de 79 anys, que va desaparèixer el 28 de juliol 
després de sortir de casa per anar a caminar. Segons va 

poder saber La Premsa del Baix, la família va avisar de la 
seva desaparició i a la una de la matinada es va iniciar la 
recerca amb diversos efectius policials. Malauradament, 
la Policia Local el va trobar, a les vuit del matí, sense vida. 
L’home patia diverses malalties. Els Mossos d’Esquadra van 
obrir una investigació per aclarir les causes de la mort.

Dos policies fora de servei 
detenen un lladre a Castelldefels

E ls Mossos d’Esquadra van detenir un home i va retenir 
altres tres per un delicte de furt. Els fets van passar 
l'11 de setembre, al voltant de les sis de la matinada, 

quan una dona en sortir d’una sala de festes es va adonar 
que no tenia el mòbil. Va trucar al seu número i va 
comprovar que el tenien uns homes, que estaven a prop 
d’ella. En reclamar-los l’aparell es van negar a donar-li. En 
aquell moment es trobaven dos Mossos d’Esquadra fora 
de servei a la zona i en veure la discussió van actuar.

La investigació va per-
metre també, acre-
ditar un alçament 

de béns en perjudici 
de la Hisenda Pública i 
identificar el destí final 
dels diners defraudats, 
part dels quals es varen 
transferir a Andorra i 
els Emirats Àrabs Units, 
així com la reinversió en 
l’adquisició d’un amarrat-
ge en un port esportiu.

La Unitat d'Investigació 
de la comissaria de 
Martorell de Mossos 

d'Esquadra van dete-
nir al Prat, dimecres 31 
d'agost, a quatre homes 
d'entre 26 i 60 anys, com 
a presumptes autors d'un 
delicte contra la salut 
pública i un delicte de 
falsificació de document 
oficial. Gràcies a les ges-
tions d'investigació, els 
agents van localitzar el 
lloc exacte on amagaven 
i emmagatzemaven la 
droga, al Prat de Llobre-
gat. Els agents van sor-
prendre els tres homes 
i el conductor d'un ca-
mió mentre carregaven 
sacs d'escorça d'arbre a 
l'interior del vehicle. El 
valor de la substància in-
tervinguda a Espanya era 
d'uns 425.000 euros.
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L’hostaleria del Baix 
consolida la recuperació
Va acollir 328.496 turistes el segon trimestre de l’any

El Consorci de Turisme 
i l’Observatori comar-
cal del Baix Llobregat 

publiquen una nova edi-
ció de l’informe trimestral 
d’ocupació hotelera. Es va 
registrar un 72% d’ocupació 
hotelera el segon trimes-
tre de l’any, que va superar 
a la mitjana total de la de-
marcació de Barcelona. La 
recuperació es comença a 
consolidar registrant, en dos 
dels tres mesos, una ocu-
pació superior a la de 2019. 
Així, l’ocupació d’aquest tri-
mestre va ser similar a la del 
2019 (72,5%). Tanmateix, la 
valoració respecte a la marxa 

del negoci i de l’ocupació va 
superar el 6 sobre 10 i millo-
ra les valoracions respecte 
el trimestre anterior. Es van 
comptabilitzar 328.496 arri-

bades als hotels de la comar-
ca (+157% i 200.665 turistes 
més respecte 2021) i 678.476 
pernoctacions (+175% i 
431.515 pernoctacions més).

L’automobilística Seat 
anuncia un nou ERTO 

El nou Expedient de Regulació Temporal 
d’Ocupació (ERTO) que Seat vol aplicar 
per fer front a la falta de components 

podrà afectar a un màxim de 10.310 persones, 
que és el personal destinat a producció de 
vehicles. L’empresa vol que estigui en vigor 
fins al 23 de desembre.

Pugen les compravendes 
immobiliàries

Es van formalitzar en el segon trimestre 
de 2022 un total de 3.448 compravendes 
immobiliàries, la qual cosa implica un 

augment del 25% respecte a les dades 
pre-Covid. Cornellà, Molins de Rei, El Prat, 
Martorell, Castelldefels i Sant Joan Despí, 
entre els municipis amb més operacions.

Castelldefes, municipi 
preferit dels compradors

Les estacions de tren de Castelldefels 
i de Vilanova i la Geltrú (Garraf) són 
les que atreuen més persones que 

busquen comprar una casa a Catalunya, 
un mercat en el qual han augmentat les 
cerques d’habitatge a municipis amb accés a 
estacions de tren properes, segons Fotocasa.

Sant Vicenç dels Horts 
potencia el seu comerç

Un any més l’Ajuntament de Sant 
Vicenç dels Horts ha signat convenis 
de col·laboració amb les associacions 

comercials: la Unió de Botiguers i Sant 
Vicenç Suma. Amb aquest acord les entitats 
portaran a terme accions de dinamització. 
Enguany s’hi destinen 30.000 euros.

Foto:  Arxiu

L’estructura productiva 
creix a la nostra comarca
Hi ha 21.007 empreses i 332.695 llocs de treball 

L’Observatori Comarcal 
del Baix Llobregat va 
publicar l’anàlisi dels 

components de l’estructura 
productiva corresponents al 
segon trimestre. Aquest és 
una anàlisi que es concen-
tra tant, en l’anàlisi general 
dels diferents components 
de l’estructura productiva 
(empreses, llocs de treball 
assalariats i llocs de treball 
en règim autònom) com en 
l’anàlisi segons activitats 
econòmiques, sectors pro-
ductius i activitats de valor 
afegit. L’ocupació creix res-
pecte 2019 (darrer any abans 
de la pandèmia) (+20.319, 

+7%) però el nombre 
d’empreses registrades dis-
minueix (-1.449, -6%). Hi ha 
un total de 21.007 empreses 
i 332.695 llocs de treball en 
el segon trimestre del 2022. 
Les activitats de comerç i 
serveis de menjar i begudes 
continuen concentrant el 
major nombre d’empreses 
de la comarca (24% del to-

tal). El 38% dels llocs de 
treball industrials al Baix Llo-
bregat són d’activitats d’alta 
tecnologia. El 41% dels 
llocs de treball de serveis 
són d’activitats basades 
en coneixement. Aquests 
llocs de treball tenen me-
nor pes a la comarca que 
a l’àmbit metropolità o al 
conjunt de Catalunya.

Foto: Arxiu

OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310
(frente mossos d'esquadra)

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior 
núm. 23-24 del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet de Llobregat

Super Oferta  
AIRE ACONDICIONADO

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 
93 490 96 45
facebook.com/moherclima

www.moherclima.com

Pago 
al contado 

9% DESCUENTO
 todo incluido

 e IVA
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Els empresaris agraris del 
Baix Llobregat han en-
trat en acció. S’han unit 

per preparar al·legacions 
a l’ampliació de la ZEPA 
proposada pel Govern a 
l’esquena del sector. “No 
volen una ZEPA destinada 
a arruïnar l’economia de la 
comarca i que Europa no 
demana”, expliquen en un 
comunicat. Els pagesos del 
Baix Llobregat denuncien 
la manca de transparència 
i l’absència del rigor tècnic 
mínim en proposta d'Acord 
de Govern per a l’ampliació 
a 1.300 hectàrees de la zona 
protegida ZEPA. “En cap cas 
és justificable l’ús de les te-
rres agrícoles com a moneda 
de canvi davant la ineficàcia 
de l’Administració a l’hora 
de gestionar la zona ZEPA 
existent”, manifesten. Una 
vuitantena d’empresaris 
agrícoles agrupats entorn, 
les cooperatives de Gavà i 
Viladecans i l’Institut Agrí-
cola Català de Sant Isidre es 

van reunir a la Cooperativa 
de Gavà per preparar les 
al·legacions a l’ampliació de 
la ZEPA del Baix Llobregat. 
Pagesos del Prat, Sant Boi, Vi-
ladecans, Gavà i l’Hospitalet 
van poder comprovar mi-
tjançant l’exposició de ma-
pes de les afectacions als 
seus camps ja fossin de 
propietat o arrendats. “El 
Departament s’ha instal·lat 
còmodament a la mentida 
i la manipulació dels es-
pais protegits com a forma 
de fer política, perjudicant 
greument els ciutadans que 
viuen al territori i optant per 
la fórmula més senzilla i con-

traproduent com és ampliar 
milers d’hectàrees sense 
control ni aval tècnic inde-
pendent. No hi ha hagut un 
consens previ amb el terri-
tori ni el que s’ha presentat 
es basa en un criteri científic 
i tècnic independent i con-
trastat”, consideren. “A ningú 
se li escapa que les limita-
cions derivades d’un pla de 
gestió en una zona ZEPA: 
restriccions als fitosanita-
ris, regadiu, construccions, 
infraestructures, tipus de 
cultiu, retirada de vegetació 
invasora, danys de fauna, 
etc., difícilment permetrien 
la competitivitat de les em-

preses agràries de la zona”, 
explica. I afegeixen que una 
conversió massiva injusti-
ficada de la zona agrícola a 
ZEPA “seria, sens dubte, un 
fre al desenvolupament de 
tot el Baix Llobregat i l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona 
pel seu impacte en el futur 
de les infraestructures i la 
pèrdua del Hub Agroalimen-
tari del Baix Llobregat.”

Més inversions
D’altra banda, els empre-
saris agrícoles del Baix Llo-
bregat, les cooperatives 
de Gavà i Viladecans i de 
l’Institut Agrícola Català 
de Sant Isidre han exigit 
a l’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA) que dugui a 
terme les inversions neces-
sàries a l’entorn del delta 
del Llobregat per evitar les 
inundacions. Han advertit 
que les previsions meteo-
rològiques pronostiquen 
una temporada de tardor i 
hivern que pot ser “dura”.

Els empresaris agraris del 
Baix Llobregat entren en acció
Estan preparant les al·legacions a l’ampliació de la ZEPA 

Foto:  J.P.

El Delta comença a recuperar la 
presència del Corriol Camanegre 

S’ha augmentat lleugerament la població reproductora 
d’aquesta au, que fa la posta d’ous entre la primavera 
i l’estiu. El Consorci dels Espais Naturals del Delta ha 

detectat enguany catorze parelles reproductores, front a les 
deu de la temporada passada. Els censos de l’au realitzats 
pel Consorci cada temporada de cria, de l’1 de març al 31 
de juliol, apunten a la consolidació de la recuperació de 
l’espècie al Delta des de fa cinc anys. Tots els nius s’han 
localitzat a les platges protegides del litoral del Prat.

Dues platges de Viladecans 
reben el guardó 'Platges Verges'

Les platges del Remolar i Cal Francès de Viladecans van 
rebre la distinció de ‘Platges Verges’ que atorga cada 
any l’organització no governamental Ecologistes en 

Acció. Els 1,6 km de litoral que ocupen les dues platges 
són l’únic tram de costa reconegut amb aquest guardó de 
tota la província de Barcelona. Es tracta d’unes platges que 
formen part de l’Espai Natural del Remolar-Filipines i, per 
això, no són tan accessibles ni compten amb serveis com 
la resta del front costaner. És la vuitena ocasió consecutiva 
que el litoral viladecanenc rep aquest guardó.

El Zoo de Barcelona reintrodueix 
fartets al seu hàbitat del Delta

La Fundació Barcelona Zoo va alliberar un grup 
seleccionat de fartets (Aphanius iberus) al Delta del 
Llobregat amb la col·laboració de l’empresa Damm 

i el Consorci per a la Protecció i la Gestió dels Espais 
Naturals del Delta del Llobregat. Segons va informar la 
companyia cervesera, es va aconseguir un total de 239 
exemplars de fartets reintroduïts en l’últim any. El fartet 
o Aphanius iberus és un peix endèmic de la península 
ibèrica de només uns cinc centímetres de longitud que es 
troba en greu perill d’extinció. L’objectiu d’aquesta acció 
és assegurar la viabilitat de l’espècie a llarg termini.

Comencen les obres de 
renaturalització de la Rambla

Van arrancar les obres de renaturalització de la 
Rambla Anselm Clavé de Cornellà de Llobregat, 
corresponent a la part superior de la via. Es 

tracta d’un espai que forma part del projecte de 
transformació de la ciutat, Cornellà Natura, ja que 
consolida aquesta part de la Rambla com a zona de 
vianants i incorpora aquest nou entorn naturalitzat 
a la plaça de l’Església. S’incrementen en 206 m2 els 
espais vegetals amb elements arbustius, alhora que es 
millora la recollida i gestió de les aigües.

Prova pilot de silvopastura al 
Bosc de Sant Martí de Corbera

El 25 d’agost es va iniciar una prova pilot de 
silvopastura a la finca pública del Bosc de Sant Martí. 
Aquesta prova consisteix en la instauració d’un 

ramat de rucs en aquest bosc públic de 20 hectàrees, 
per així reduir la biomassa del sotabosc i mitigar el risc 
d’incendis forestals. Aquesta acció és de continuïtat de 
la gestió forestal que es va fer fa dos anys en la mateixa 
finca, on amb col·laboració de l’Oficina Tècnica de 
Prevenció d’Incendis de la Diputació de Barcelona.

TECNOLOGIA

Sant Feliu opta al premi Millor 
Poble Tecnològic de Catalunya
El procés de votació finalitzarà el pròxim 22 de setembre 

Sant Feliu de Llobregat 
ha estat escollit com a 
finalista a millor poble 

tecnològic de Catalunya en 
els Premis Poble de l’Any. 
Aquesta iniciativa, impulsada 
per diversos mitjans de co-
municació, pretén visibilitzar 
la tasca que es porta a terme 
en els municipis en favor del 
seu desenvolupament. Ara 
s’ha obert el període de vota-
ció popular per tal que sigui 
la ciutadania la que triï entre 
els tres pobles finalistes que 
opten a aquest premi. Qual-
sevol persona pot votar, amb 
un sol clic, i sense haver de 
registrar-se. En cas de voler 
donar suport la candidatura 

de Sant Feliu de Llobregat, 
només s’ha d’accedir a la 
pàgina corresponent al mu-
nicipi a través de l’enllaç, i fer 
clic al botó ‘Votar’. A  banda 
de Sant Feliu, dos municipis 
referents com són Móra la 
Nova i Vilablareix també op-
ten al guardó de millor po-
ble tecnològic. El procés de 
votació finalitzarà el 22 de 
setembre i, una vegada se-
leccionats els guanyadors, 
el 27 de setembre tindrà 
lloc la gala d’entrega dels 
premis Poble de l’Any.

Candidatures
Fins a trenta-tres pobles 
catalans han presentat 

la seva candidatura, que 
distingeixen entre quatre 
àmbits d’actuació: agri-
cultura, desenvolupament 
tecnològic i digital, marí-
tim i cultura. La primera 
edició dels Premis Poble 
de l’Any estan organitzats 

per diversos mitjans de co-
municació (Prensa Ibérica, 
juntament amb El Periódi-
co, Diari de Girona, Regió 7 
i Empordà), i volen visibi-
litzar, cuidar i impulsar els 
pobles catalans i els seus 
entorns rurals i marítims.

Foto: Arxiu

Nova APP 'AMB Aparcament      
Residents' a Sant Just Desvern

L’app ‘AMB Aparcament Residents’, creada per l’AMB amb 
l’objectiu de facilitar i agilitzar la gestió de l’aparcament als 
residents de l’àrea metropolitana de Barcelona, va arribar 

aquest mes de setembre a Sant Just Desvern. Després d’una 
primera prova pilot a l’Hospitalet de Llobregat l’any 2021, 
l’AMB comença ara a estendre l’app a altres municipis de la 
metròpolis de Barcelona, amb una versió millorada.

S’estrena un nou canal municipal 
de WhatsApp a Viladecans

L’Ajuntament ha obert un canal de WhatsApp per informar 
els ciutadans i ciutadanes de tot el que passa a la ciutat de 
manera més fàcil i còmoda. L’únic que cal fer per gaudir 

d’aquest nou servei és donar-s’hi d’alta i, de la resta, s’encarrega 
la Corporació local. De manera periòdica, s’informarà en el 
mòbil de les persones usuàries dels continguts, comunicats i 
altres informacions rellevants i d’interès sobre Viladecans.

Pallejà ja es prepara per al                
desplegament de la xarxa 4G i 5G

Els operadors de telefonia mòbil implementaran a Pallejà 
els serveis de 4G i 5G sobre les bandes de 700 i 800 MHz. 
La millora de la xarxa de telefonia mòbil implica avenços 

com relacionats amb la solvència dels diversos problemes 
relacionats amb orografies complicades presents a la 
geografia on tradicionalment fallava la cobertura i una gran 
penetració en zones interiors dels edificis. 



13Setembre 2022 | LA PREMSA DELBAIX.es

CULTURA

El festival Altaveu torna a 
aplegar milers de persones
Es va destacar la trajectòria del cantant Santiago Auserón

Des del divendres 9 fins 
a l’11 de setembre 
Sant Boi de Llobregat 

va viure la 33a edició de 
l’Altaveu, un dels pocs fes-
tivals de música públics de 
Catalunya. La programació 
va apostar per la qualitat i 
la diferència, amb estrenes 
úniques, talents emergents 
i artistes singulars. D’altra 
banda, el jurat dels Premis 
Altaveu 2022 va destacar 
la trajectòria de Santiago 
Auserón. El poeta Enric 
Cassasses va rebre el Premi 

Alça la Veu,  També es va re-
conèixer el treball de Mario-
la Membrives. De The New 
Raemon, el jurat va voler 
felicitar els quinze anys de 
‘A propósito de Garfunkel’ i 
valorar alhora la seva “cons-
tància i capacitat creativa”. 
Un altre reconeixement va 
ser per a l’Orquestra Firelu-
che i el seu integrant màgic, 
Pau Riba. L’Altaveu, un dels 
festivals públics amb més 
recorregut i evolució del 
país, aposta per la diferèn-
cia i la singularitat, desmar-

cant-se dels circuits massius 
i comercials. En són alguns 
exemples l’estrena de ‘Ho-
menaje a la generación del 
27’ de Lagartija Nick, la re-
visitació que Marcel Bagés 

i el David Soler faran del 
mític disc ‘ The Dark Side of 
the Moon ‘ de Pink Floyd o 
la destacada participació 
d’artistes locals amb els Hip 
Hop Horns Collective.

Foto: Festival Altaveu

Torna el Festival Internacional    
de Pallassos de Cornellà

La dinovena edició del Festival Internacional de Pallassos 
de Cornellà de Llobregat se celebrarà després de quatre 
anys entre el 16 i el 23 d’octubre i acollirà el lliurament 

del premi Nas d’Or 2020 a la companyia Els Excèntrics, així 
com un homenatge als germans Carlos i Lluís Raluy amb 
el Nas d’Or 2022. Una de les novetats d’aquest any és que 
el festival, que se celebrarà en diferents espais de la ciutat, 
comptarà per primera vegada amb un punt de trobada per 
a professionals on artistes, tècnics, organització i públic 
podran "compartir experiències."

Gavà va acollir la primera 
edició del Misonny Art Festival

Després d’aplegar 7.000 persones al juliol en Mas Sorrer 
la caravana de Sonny Kirchner: artistes plàstics, Dj's, 
músics etc, amb la millor gastronomia, va aterrar en 

la idíl·lica finca del Restaurant Catalina, a Gavá Mar. Van 
exposar molts artistes de fama internacional com Guillermo 
Lorca, Jacob Vilató, Jorge Ermilio Espinosa, Javier Montesol, 
Martha Saenz, Marina Salazar i es va fer un especial 
homenatge a la llegendària Leonora Carrington. Durant 
dos dies -3 i 4 de setembre- Misonny Art Festival va acollir 
l’exposició de més d’una cinquantena d’artistes.

La sala d’actes del Casal Robert 
Brillas d’Esplugues aixeca el teló

L’activitat va tornar a la planta baixa del Casal de Cultura 
Robert Brillas, el principal equipament cultural municipal. 
La reforma, amb un cost de 400.000 euros, va tenir per 

objecte modernitzar la sala i dotar-la de 166 butaques davant 
l’escenari, que substitueixen les cadires que fins ara havia 
d’utilitzar el públic. Es tracta de butaques retràctils, perquè 
la sala es pugui adaptar a diversos tipus d’actes. A més es va 
apujar el nivell del paviment uns 30 centímetres per millorar 
la visibilitat de l’escenari i es van fer millores acústiques  i 
d’il·luminació, amb un sistema eficient energèticament.

Jordi Savall emociona 
Cervelló en un 
concert a Santa Maria

Aquest magnífic esce-
nari va acollir el passat 
diumenge, 4 de set-

embre, el concert “Diàleg 
de les ànimes” del músic i 
director d’orquestra Jordi 
Savall, acompanyat per Pe-
dro Estevan a les percus-
sions, un diàleg entre Orient 
i Occident, de les músiques 
cristianes, jueves i musul-
manes amb les tradicions 
de l’entorn de la Mediterrà-
nia. El mestre Savall va ofe-
rir un concert com a mostra 
d’agraïment a la concessió 
del Premi Tarradellas Perse-
vera que l’Ajuntament de 

Cervelló li lliurarà enguany, 
en la cerimònia oficial que 
també tindrà lloc a l’Església 
de Santa Maria. 

La climentona Aitana enlluerna al
Palau Sant Jordi amb la seva actuació
Va el primer concert de la nova edició de la gira '11 razones Tour 2022'

Foto: Arxiu

La gira ‘11 razones Tour 
2022’ de la cantant Aitana 
va tornar a Barcelona amb 

un concert al Palau Sant Jordi, 
el primer de la nova edició 
d’aquesta gira per Espanya i 
Llatinoamèrica. La climento-
na va tornar a esgotar totes 
les entrades, segons va in-
formar el segell discogràfic 
d’Universal Music. Els orga-
nitzadors de la gira espan-
yola van volerv destacar que 
aquests concerts no seran 

iguals als de la primera edició 
d’’11 razones’, que va quedar 
entre les set millors gires eu-
ropees segons la revista ame-
ricana Polistar. D’aquesta 
manera, l’organització es va 
assegurar que “aquesta vega-
da, el públic va poder gaudir 
d’un ‘xou’ encara més espec-
tacular” que va comptar amb 
la incorporació de “nous 
elements visuals i escènics 
que l’engrandeixen nota-
blement d’inici a fi”.

Chanel
Després de triomfar amb el 
seu ‘SloMo’, Chanel “compleix 
un somni”, en ser triada per 
Disney per interpretar el co-
negut tema ‘L’estel blau’, en els 
crèdits finals de la versió do-
blada a l’espanyol de la nova 
pel·lícula d’acció real ‘Pinotxo’, 
que arriba a Disney aquest 
divendres.“Em vaig posar a 
cridar com a boja quan vaig 
saber la notícia”, confessa. “A 

mi m’encanta tot el que sigui 
Disney des de petita, soc sú-
per fan, o sigui que imagina’t, 
per a mi és súper, superbonic. 
A més, em van cridar just el 
dia abans del meu aniversari 
i va anar un regalàs”, afegeix. 
No és la primera vegada 
que Chanel treballa per 
Disney, ja que ja havia par-
ticipat anteriorment en el 
musical de ‘El Rei Lleó’, però 
mai abans havia doblat una 
veu o cantat un tema. 

Alberto Sánchez, guanyador del 38è 
Concurs de Còmics Ciutat de Cornellà
La madrilenya Teresa Valero rebrà enguany el Premi Ivà

Ja es coneixen els guanya-
dors i les guanyadores de 
la 38a edició del Concurs 

de Còmics “Ciutat de Corne-
llà”. El guanyador absolut ha 
estat Alberto Sánchez, cor-
dovès de 28 anys, per la seva 
obra “Burbujas y huesos”. Les 
millors obres presentades 
s’exposaran al Castell, en el 
marc de la Mostra del Còmic, 
que s’inaugurarà al novembre 
amb el lliurament dels premis 
del certamen. Thalaya Joana 

Jódar Mad’Jarova, de 15 anys, 
ha estat la guanyadora en la 
categoria juvenil amb la seva 
obra “Tu pequeño conven-
to”. Pol Ferrer Gisbert, de 14 
anys, s’ha endut el premi en 
la categoria Júnior pel seu 
còmic “Una copa més...”. Pel 
que fa a la categoria local, 
Sergi Díez, de 28 anys, torna 
a endur-se el premi, aquest 
any amb la vinyeta “La visita”.  
Altres premis: Premi a la mi-
llor historieta d’humor, Álvaro 

Torres, de 24 anys (Barcelona) 
per l’obra “Abuelas y gatitos”; 
Premi al millor guió, Christian 
Toledo, de 23 anys (Granada) 
per l’obra “Trazos en la pared”; 
i Premi a la millor historieta en 
català, Laura Sánchez, de 26 
anys (Castelldefels) per l’obra 
“Formatge de Cabra”.

Guardó especial
Teresa Valero ha estat la 
guanyadora del 29à Pre-
mi Ivà. La madrilenya ha 

treballat en estudis com 
Lápiz Azul, també a la te-
levisió en Tintín o Rupert, i 
per als estudis Milímetros, 
en serials de Pink Panther 
Show, Babar o Madeline, 
així com en el llargmetrat-
ge d’Astèrix a Amèrica. Va 
debutar en el món del cò-
mic com a guionista, amb 
Sorcelleries (2008) amb di-
buixos de Juanjo Guarnido, 
a la qual va seguir la sèrie 
Curiosity Shop (2011).

Foto: Aj. Cornellà
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ESPORTS
Els Legends tornen a la Lliga 
Catalana de futbol americà

E ls Legends de Santa Coloma de Cervelló tornen a 
la competició després d’un llarg temps d’absència. 
L’equip baixllobregatí participarà en la 35a edició 

de la Lliga Catalana de Futbol Americana Sènior (LCFA). 
Amb una junta directiva renovada, encapçalada 
per al seu president Xavi Daura, els colomins tenen 
com a màxim responsable tècnic a Sergi Díaz ‘Xemi’. 
El coordinador defensiu és Xavi Daura, l’assistent 
coordinador ofensiu és David Rodríguez ‘Ikea’, mentre 
que David Quilez és l’assistent coach línia.

La Unió Esportiva Santboiana 
perd la Supercopa Catalana

La UE Santboiana, vigent campió de la Lliga 
espanyola de Divisió d’Honor, no va poder amb 
el Barça en la final de la Supercopa Catalana 

que es va jugar al Nou Santa Bàrbara de Sitges. Els 
baixllobregatins van caure per 14-26 tot i que es 
van avançar en el marcador. El conjunt blaugrana va 
reaccionar abans del descans va marxar al vestidor 
amb un 7-5 en contra. A la segona part, el Barça va fer 
un nou assaig (7-12) culminant la remuntada. Després 
un tercer i quart assajos van deixar sentenciat el partit.

Mellado i Morera, campions  
de gegant d’alpí en línia

El municipi de Puigcerdà, en el marc de la sisena 
Ceretana, va acollir aquest setembre el Campionat 
de Catalunya de Gegant i la segona fase de la Lliga 

Catalana de la modalitat d’alpí en línia. En categoria 
sènior van vèncer el cervellonenc Marc Morera 
(masculí) i la viladecanenca Ainhoa Mellado (femení), 
tots dos corredors  membres del CE Dots.

Comença un Juga Verd Play 
2022-2023 molt renovat

Després de vuit anys de vida s’ha considerat que havia 
arribat el moment de prendre decisions i adaptar 
el model als resultats. Els canvis són els següents: 

Modificació del % de valor que atorguem a Marcador i a Joc 
Net i diverses  qüestions relacionades amb el comportament 
(Tutor de Joc, targetes verdes, Tutor de grada i Esportistes.

Foto: Legeds

ESPLUGUES DE LLOBREGAT

L’AE Penya Esplugues continua 
regnant en el futbol sala català
Va guanyar a l’AE Les Corts UBAE (1-3) i es va proclamar campió 
de la Copa Catalunya Sènior femenina per cinquena vegada 

L’AE Penya Esplugues va 
sumar una nova Copa 
Catalunya. El conjunt 

d’Esplugues de Llobregat 
va guanyar per 1 a 3 davant 
l’AE Les Corts UBAE a la final 
de la Copa Catalunya Sènior 
femenina de futbol sala en 
un partit que es va celebrar 
al Pavelló Esportiu Muni-
cipal de Martorell. Amb 
aquest triomf, l’AE Penya 
Esplugues aconsegueix la 
cinquena Copa Catalunya 
Sènior femenina de fut-
bol sala en un partit que al 
descans ja guanyaven 1 a 3, 
amb un doblet d’Irina Godó 
que tornava després d’una 
lesió de llarga durada. A la 

represa, les mamuts ho han 
provat de totes les mane-
res, però el marcador ja no 
s’ha mogut més i l’AE Penya 
Esplugues s’ha proclamat 
campiona de la Copa Ca-

talunya. “Ha estat el debut 
somiat, ja que porto un any 
esperant aquest dia des-
prés d’una llarga lesió. He 
pogut ajudar a l’equip”, va 
destacar al final del partit 

Irina Godó. Martorell també 
va acollir la final masculina 
on el Barça es va imposar 
a l’Indústrias Santa Coloma 
per un ajustat 4-5 en un 
duel molt emocionant. 

Foto: FCF

VILADECANS 

El CB Viladecans, cinquè a la 
Cup Winners Cup de softbol
L’equip masculí va caure a les semifinals de la Copa del Rei

El CB Viladecans va finalitzar 
en cinquena posició de la 
classificació en la Cup Win-

ners CUP de Softbol en el qual 
van ser les amfitriones del 15 
al 20 d’agost de 2022. Saronno 
(ITA) va guanyar la competició, 
superant a Sparks (NED), 3-2, 
en el joc de campionat. Les 
baixllobregatines van debutar 
contra Sparks Haarlem (NED) 
perdent per 10 carreres a 1. 
Van guanyar per 12 carreres a 0 
a Antwerp Eagles (BEL). També 
van caure els seus jocs davant 
el combinat Witches (AUT) per 
5 carreres a 1 i Bonn Capitals 

(GER) per 4 carreres a 2. Ela no-
vena viladecanenca va caure 
derrotat per la mínina (12-11) 
per Arrows Ostrava (CZE) i per 
la novena de Saronno Softbol 
ASD (ITA) per 14 carreres a 0. 
L’últim dia de competició, vic-
tòries davant Witches (AUT) 
per 6 carreres a 3 i novament 
a Antwerp Eagles (BEL) per 14 
carreres a 3 per a aconseguir la 
cinquena plaça.

Copa del Rei
D’altra banda, el CB Vilade-
cans de beisbol va participar 
en la Copa del Rei que es va 

celebrar a l’Estadi Antonio 
Espejo de Benamejí (Córdo-
va). Els baixllobregatins van 
caure a les semifinals davant 
el Tenerife Marlins per un 

clar 8-0. Els canaris van per-
dre la final davant els Astros 
de València, que havia de-
rrotat a les semifinals el San 
Inazio de Bilbao, per 6-0.

Foto:  FEBS
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Los Angeles Lakers 
equip de l’NBA, van in-
formar que el número 

16 de Pau Gasol, una de les 
glòries de la franquícia an-
gelina, serà retirada en una 
cerimònia que s’organitzarà 
el 7 de març de 2023. Wilt 
Chamberlain (amb el dorsal 
13), Magic Johnson (32), Kareem Abdul-Jabbar (33), Shaqui-
lle O’Neal (34) i Kobe Bryant (8 i 24) són uns altres dels altres 
deu jugadors els números dels quals han retirat els Lakers al 
llarg de la seva història. L’exjugador de bàsquet de Sant Boi 
de Llobregat, de 42 anys, va jugar a Los Àngeles del 2008 al 
2014 i va ser dues vegades campió de l’NBA.

Els Lakers retiraran la 
samarreta de Pau Gasol

Joel Plata va culminar 
una gran actuació als 
Europeus de Munic 

(Alemanya), en què ja va 
ser quart al concurs com-
plet, amb una medalla, 
després d’aconseguir el 
bronze a la final de barra 
fixa. Plata, que va aconse-
guir una puntuació de 14,000, va acabar la prova igualat 
amb el lituà Robert Tvorogal, que li va prendre la segona 
plaça gràcies a la millor nota d’execució. A més, el juliol 
es va proclamar campió d’Espanya de nivell 10 al Nava-
rra Arena de Pamplona. En la categoria femenina, la san-
tjustenca del GG Esplugues Les Moreres, Alba Petisco, va 
ocupar la primera posició de la classificació general. 

El viladecanenc Joel Plata es 
penja el bronze a l’Europeu

Foto:  FECAPA

Balanç positiu per als 
tres patinadors cata-
lans que van participar 

en el Campionat d’Europa 
a les poblacions de L’Aquila 
i Sulmona (Itàlia). Els tres 
representants, tots ells del 
CPV El Prat, van obtenir una 
medalla cadascú. La prime-
ra a aconseguir-ho va ser la juvenil Ona Rodríguez, que va 
formar part del quartet espanyol que va penjar-se l’argent a 
la prova dels 3.000 metres relleus. Luisa González i Nil Llop 
van ser medallistes a la mateixa prova, 1 volta esprint. Gon-
zález va ser segona en categoria femenina, amb un temps 
de 33.807 segons; i Nil Llop, tercer en categoria masculina, 
aturant el cronòmetre en els 31.665 segons.

Tres medalles pels patinadors 
pratencs a l’Europeu

Foto: FECAPA

GAVÀ

Gavà tindrà un Centre d’Alt 
Rendiment d’Esports de Gel
Una nova insta·lació polivalent, que s’ubicarà a l’espai Massotes,     
acollirà totes les disciplines vinculades a aquest àmbit

Foto:  Aj. Gavà

SANT JOAN DESPI 

El Levante Las Planas jugarà 
els partits a la seva ciutat
En un principi s’havia establert que jugués a La Bòbila de Gavà

El primer equip femení 
del Fútbol Club Levante-
Las Planas continuarà ju-

gant a la ciutat la temporada 
2022-2023 mentre els requi-
sits de la Lliga Iberdrola així 
ho permetin. De moment, 
el club santjoanenc ha sal-
vat els condicionants que 
impedien que pogués jugar 
al seu camp -aforament i 
camp de gespa natural-. De 
fet, l’Ajuntament de Gavà va 
anunciar que havia arribat a 
un acord amb el club perquè 
l’equip femení pogués jugar 
a l’estadi municipal La Bòbila 

d’aquesta localitat del Baix 
Llobregat. Una vegada que 
es va assegurar que l’equip 
podria jugar al seu camp, la 
directiva va fer un comunicat 
“agraint a l’Ajuntament de 
Gavà la seva disposició des-
interessada a l’hora d’oferir 
les seves instal·lacions.”

Esforç municipal
L’Ajuntament de Sant Joan 
Despí, en cas que hi hagués 
condicionants tècnics que re-
presentessin un impediment 
per a la utilització del camp 
municipal de les Planes per 

part de l’equip femení, es va 
mostrar obert a estudiar amb 
l’entitat esportiva les opcions 
que poguessin garantir que 
l’equip jugués al seu barri i al 
seu estadi. La voluntat del con-

sistori també va quedar palesa 
al Ple municipal de juliol, on 
es va aprovar per unanimitat 
la cessió d’ús del camp mu-
nicipal del barri de les Planes 
al FC Levante-Las Planas.

Gavà està ultimant el 
projecte de construc-
ció del Centre d’Alt 

Rendiment d’Esports de 
Gel, una nova instal·lació 
que s’ubicarà a l’espai Mas-
sotes, a l’illa que formen els 
carrers Energia, Progrés, la 
Forja i la Màquina. Aquest 
projecte s’ha estat treba-
llant des de l’últim mig any 
de la mà de la Federació Es-
panyola d’Esports de Gel i 
en coordinació directa amb 
el Consejo Superior de De-
portes del Govern d’Espanya 
i la Secretaria General de 
l’Esport de la Generalitat de 

Catalunya, mitjançant dife-
rents reunions de coordinació 
entre les respectives insti-
tucions. Actualment, s’estan 
desenvolupant els detalls de 
l’equipament, tant pel que fa 
al projecte arquitectònic i el 
seu funcionament, com pel 

que fa al finançament, que 
anirà a càrrec de diferents 
institucions. A falta d’aquests 
treballs que estaran enllestits 
els pròxims mesos, es preveu 
que el nou CAR d’Esports 
de Gel aculli totes les disci-
plines vinculades a aquest 

àmbit, juntament amb les 
instal·lacions necessàries per 
als respectius entrenaments, 
la corresponent formació i 
serveis complementaris. Està 
previst que també sigui un 
equipament polivalent, que 
inclogui altres esports i amb 
una pista poliesportiva. Així, 
la instal·lació estarà oberta a 
l’ús de la ciutadania, especial-
ment els veïns i les veïnes de 
Gavà, que el podran gaudir i 
realitzar-hi activitat esportiva. 
L’Ajuntament s’ha mostrat sa-
tisfet de poder posar la nova 
instal·lació a disposició d’una 
iniciativa tan rellevant.

Foto: Arxiu

Foto: FC Levante Las Planas
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